
Zn: or.0012.3.2o2o Protokół Nr 3/2020

z posiedzenia Komisji Spraw Obywatelskich

Rady Gminy odbytego w dniu 20 marca 2020 roku

Kolej ne po siedzenie Komisj i olnł orzył' Przewodn iczqcy Komisj i B o gusław

Bartos, który na wstępie powitał jej członków. Stwierdził ott, źze na stan Komisji 5

radnych w posiedzeniu udział bierzę 4 radtych, co Stanowi quorum do podejmowania

prawomocnych decyzji.

W posiedzęniu Komisji nie uczestniczyt'GrzegorzZgańacz,L<tóry usprawiedliwił

swoją nieobecnośó.

Lista obecności radnych stanowi załqcznlknr 1 do protokołu.

Następnie Bogusław Bartos powitał:

- Wójta Gminy Henryka Koniecznego,

- Zastępcę Wójta Gminy Ktzysztofa Bajora,

- Sekretarza Gminy Barbarę Badelską,

- Inspektora ds. drogownictwa Wojciecha Domańskiego,

- Naczelnika ochotniczej StraiyPoŻamej w Czermnie Stanisława Bemackiego,

- Naczelnika ochotniczej StraŻy Pożarnej w Fałkowie Wiesława Zganiacza,

Lista obecności stanowi załącznlknr 2.

Następnie Przewodniczqcy Komisji zwrócił' się o zgłaszatie zmian do

przesłaneg o wraz z zaproszęniami porządku posiedzenia.

W zw iqzku z istqiej ąc ą sytuacj ą epidemicz n4 z p orządku po s iedzenia zo stał

wykreŚlony pkt.5 ,, Stan i wykorzystanie remiz straźnckich (wyjazd w teren)''.

Komisja jednogłośnie przyjęłaproponowaną zm1anę otaz porządek posiedzenia w

następuj ącym brzmieniu:

1' otwarcie posiedzenia i stwierdzętie quorum.

2, P rzyjęcie porz4dku posiedzenia.

3, Przyjęcie protokoŁu z poprzedniego posiedzenia Komisji.

4.DziałalnoŚć jednostek ochotniczychStraŻyPoiarnychztęretu Gminy Fałków oraz

Stan ich przygotowania do akcji ratowniczych.
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5. Sprawy róŻr'Lę i wolne wnioski.

6 . Zakoitczenie pos iedz enia.

W zwtązĘlt z tym, Żę nie zgł.oszono Żadtych uwag do protokotu z poprzedniego

posiedzenia Komisji odbytego w dniu 28 lutego 2020 roku został otprzyjęty
. jed''ogtośnie.

Ad.pkt.4.

o działalnoŚci jednostki ochotniczej Strażly Pożarnej w Fałkowie poinformował

naczelnik tej jednostki Wiesław Zganiacz.

w 2019 roku jednostka uczesffitczyław 45 zdarzeniach, Z częgo 19 wyjazdów było do

poiarów składowiska odpadów w Fałkowie.

Pozostałę wyjazdy dotyczyŁy pozarów: traw-|Z, 1asu-8, ci4gnika rolniczego - 1,

sadzy- l, budynków gospodarczych_ I,I wyjazd administracyjny (pomoc Urzędowi

Gminy w ocenie zagroierua pozarowego składowiska odpadów w Fałkowie) oraz 7

wyjazd na składowisko odpadów celęm dozoru przeciwpożarowego.

W działatiach w 2019 roku ogółem udział' brało f89 straiaków, ogólny czas ich

udziałuw akcjach to |797 godzin.

Na zakończęnię swojej wypowiedzi Wiesław Zganiacz poinformował, Żejednostka

oSP w Fałkowie przygotowana jest do udziafu w akcjach ratowniczych.

Następnie głos zabrał' naczęIrlik ochotniczej StraŻy Pożamej w Czermnie

Stanisław Bernacki, który poinformował o udzialejednostki w akcjach ratowniczych

oraz szkoleniach, w których uczestntczyli członkowie tej jednostki.

BędĘc przy głosie Stanisław Bernacki poinformował równtez, ze jednostka oSP

Czermno przygotowana jest do udziafu w akcjach ratowntczych.

W dalszej części tego punktu gŁos zabrała Wiceprzewodnicząca Rady Gminy

Maryla Domańska.

Zwrócił.a się ona do naczelnika oSP w Czermnie o zakup kompletu ubrania bojowego

w większym rozmiarzę dla członka oSP. Jak dalej poinformowata z takim wnioskiem

zwrociła się podczas posiedzenia komisji do Gminnego Komendanta oSP Grzęgorza

Zganiacza.

str.2



Grzegorz Zganiacz poinformował wówczas, ie tego rodzaju zakupy są dokonywane

przezjednostki oSP w ramach posiadanych środków.

W dalszej części tego punkfu gł'os zabrai wo.j., ktory poinformował, że na

etapie projektowania jest dokumentacja dotycząaa remontu budynku ochotniczej

. Straiy Poiarnej w Fałkowie. Będ4c przy głosie Wójt poinformował równiez o

postępowaniu przetargowyrrr na wykonanie kompleksowej termomodernizacji

budynku ochotniczej Straży Pozarnej w Czermnie.

W związIll planowanymi pracami w budynku oSP w Fałkowie i oSP w Czermnie

poruSzony został równięŻ temat dotyczący zabezpieczenia samochodów poiarniczych

oraz sprzętu znajdującego się na wyposażeniu jednostek na okres trwania tych prac.

Ad.pkt.5.

Na wstępie głos zabrał Wójt Gminy Henryk Konieczny, który poinformował o

dotychczas podjętych działaniachprzezlJrząd Gminy oraz jednostki organtzacyjne w

zw iązLll z wprowadzeniem stanu epidemiczne go .

W dalszej częścitego punktu glos zabrała Skarbnik Gminy Anna Wajnberger,

która omówiła projekty uchwał na najbliższą sesję Rady Gminy.

W sprawie zmiatw budzecie Gminy na2020 rok.

Niewykorzystane Środki ta realtzację program ow dotycz4cych profilaktyki i

rozwi4zywania problemów alkoholowych orazprzeciwdziałatia narkomanii zostają

przeniesione na realizacjetychzadafi w roku następnyrr'

W 2019 roku została niewyk orzystanakwota 19 348,50 z! tychŚrodków i o tą kwotę

zwiQksza się dochody i wydatki budŹetu Gminy rcf020 rok poinformowała Skarbnik

Gminy.

W sprawie dopuszczettiazapŁaty podatków i optat stanowiących dochody

budzetu Gminy za pomoaą instrumentu pŁatntczego'

Nowelizacja ustawy ordynacja podatkowa stanowi, ze Rada Gminy moię w drodze

uchwały dopuŚcić zapłatę podatków i opłat stanowiących dochody budżetu gminy

instrumentem płatniczpw tyrrr instrumentem płaticzym, na którym przechowywany

j est pieniądz elektronrazny.
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Umozliwi to dokonywanie płatnoŚci bezgotówkowych za pomocq instrumentu

płatnlczego będącego w dyspo zy cjt podatnika.

W sprawie określenia zasadudzielania dotacji na prace konserwatorskie,

restauratorskie, lub roboty budowlane przy zabytkllwpisanym do rejestru zabytków.

. Jak poinformowała Skarbnik Gminy dotychczas w tyrr tęmacie obowiązujęuchwał'az

2007 roku.

W zw tązĘol z p otr zeb ą zmiany tre ś c i dotyc hc z as ob owi ązuj ąc ej uchw ały p opr zez

dostosowania jej do obowiązląącychprzepisów zachodzipotrzebapodjęcia nowej

uchwały dodała Skarbnik Gminy.

W sprawie nie wyrazentazgody na wyodrębnienie w budżecie Gminy ta202I

rok Środków stanowiących fundusz sołecki.

Skarbnik poinformował'a, że uchwała dotycząca funduszu sołeckiego

podejmowana jest do końca marcakaŻdego roku.

Jak poinformowała Anna Wajnberger dotychczas w poprzednich latach w bud.Żecie

Gminy nie były wyodrębniane środki stanowiące fundusz sołecki

Następnie gtos zabrała Sekretarz Gminy Barbara Badelska, która

poinformowała, Że nanĄbliżlszą sesję Rady Gminy przygotowyvvany został projekt

uchwały w sprawie przyjęcia,,Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi''.

Poinformowała ona, ie zgodnie zprzepisami ustawy z dnia 21 sierpnia 1997 roku o

ochronie zwierzątRada Gminy ma obowi4zek uchwaLaruaprogramu opieki nad

zwierzętami bezdomn ymi oraz zapobiegania bezdomności zwier ząt w terminie do dnia

31 ńarca kuŻdego roku kalendarzowego. Program ten swoim zakresem obejmuje

rea\izaĄę zadańokreŚlonych w ustawie o ochronie zwierzqt.

Na realizację Programu w bud:iecie Gminy ru2020 rok zostały zaplanowane środki w

wysokości 10 000,00 zł poinformowała BarbaraBadelska. Będąc przy głosie Barbara

Badelska poinformowała,ze stosownie do przepisów ustawy o ochronie zwierząt

Program został' przekazany do zaopiniowania przeT Powiatow ego \ekarza Weterynarii

w Końskich, zarządców obwodów łowieck<tch działających na terenie Gminy Fałków

oraz T ow arzystwo opieki nad Zwierzętami w Kielcach.
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Kontynuując swoję wypowiedźSek<rętarz Gminy omówiła cele i zadantaujęte w

Programie na20f0 rok.

Następnie poinformo w ała, żrc przy gotowyvvane są równiez proj ekty uchwał

wniesione przezKomisję Skarg, Wniosków i Petycji Rady Gminy zgodnie ztematyką

' odbytego posiedzenia tej Komisji.

omówiła ona projekty tych uchwał.

Barbara Badelska omówiła projekty uchwał, które zostały do porządku obrad

sesji wniesione przezPrzewodnrczącego Komisji Skarg, Wniosków i Petycji

stosownie do ustalęń zposiedzenia Komisjtz drrta I7 marca 2020 roku

Pierwszy projekt dotyczy rozpatrzenia skargi ta dztałaltośó Wójta Gminy

Fałków.

W dniu 16 stycznia202O r. Państwo Mariola działającapod firm4 Marlla-Med.

Centrum Zdrowiai Rehabilitacji oraz Henryk Konieczny Za\<ładTWorzyw Sztucznych

i Wyrobów Różnych,,HEKO'' złoŻyltwspólne pismo do Wojewódzkiego Inspektora

ochrony Środowiska w Kielcach w sprawie likwidacji,,dzil<lch wysypisk odpadów''

na teręnie miejscowości Czermno.

Wojewódzki Inspektor ochrony Środowiska w Kięlcach w dniu f7.0l,2020 r.

przekazałprzedmiotowe pismo Przęwodniczącemu Rady Gminy, jako skargę na

działanię Wójta Gminy Fałków.

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji Rady Gminy w Fałkowie na posiedzeniu w dniu

I7 marcaf)ZO r. zapoznał'asię z treścią skargi oraz wyjaśnieniami Wójta Gminy

Fałltów i stwierdziła, ie skargę naleiy uztaÓ zabezzasadtą'

Następnie Barbara Badelska omówiła projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia

ponownej skargi na dztałalnośó Wójta Gminy Fałków.

Pismem z dtia20.01 .2Of0 r. Państwo Anna i Tomasz Jaranowscy wnieśli do

Samorządowego Kolegium odwoławczego w Kielcach skargę na przewlekłe,

opieszałe i celowe utrudnianie prowadzonego postępowania administracyjnego przęZ

IJrządGminy w Fałkowie. Samorządowe Kolegium odwoławcze w Kięlcach

' przekazało przedmiotową skargę wedfug właściwości do Rady Gminy w Fałkowie.

Przęwodniczący Rady Gminyw Fałkowteprzekazał Skargę do Komisji Skarg,
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Wniosków i Petycji celem jej rozparzetia i przedstawienia stanowiska na sesję Rady

Gminy z projektem uchwały.

Komisja Skarg Wniosków i Petycji na posiedzeniu w dniu 17 marca 2020 r. dokonała

analizy zebranego materiatu i stwierdziła, Że skarga Państwa Anny i Tomasza

Jaranowskich w tej samej sprawie byłaprzedmiotem obrad sesji Rady Gminy

w Fałkowie z dniu 30 grudnia 2019 r.,tIaktórej zostaŁapodjęta uchwała w sprawie

Llznafia skargi na dzlał.aIność Wójta Gminy Fałków zabęzzasafuą, a w ponownie

prze dł'oionej za p o średnictwęm S amorządowe go Kolegium odwoław czego

w Kielcach skardze skariqcy nie wskazuj4 nowych okoliczności i dowodów.

Wobec powyŻszego naleiy podtrzymać poprzedtlie stanowisko zawarte w powołanej

uchwale - bez zawtadamiania skarżących.

Będąc przy głosię Sekretarz Gminy omówiła projekt uchwały w sprawie

uztania p etycj i za zasŁugu1 ąc ą na uwz g 1 ę dni eni e.

W dniu 25 lutego 2O2O r. do Rady Gminy w Fałkowie od Fundacji obrotu

Bezgotówkowego zls w Warszawie wpłynęła petycja w sprawie dokonania analizy

mozliwoŚci wdrozeniaw IJrzędzie Gminy w Fałkowie procedur związanychzpełnym

zab ezpie czeni em p otrzeb dl a intere s antów doty czących form płatno ś c i

bezgotówkowych.

Przewodnrcz4cy Rady Gminy skierował przedmiotowę petycję do Komisji Skarg

Wniosków i Petycji celem jej rozpatrzętiaiprzedŁoŻenia stosownęgo projektu

uchwały na sesję Rady Gminy.

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji na posiedzeniu w dniu 17 marca 2020 r. dokonata

ana\izypetycji uznającję' jako zasfugującąnavwzględnienie. Komisjapodziela

pogl4d zawarty w petycji i popiera formę płatnoŚci za pośrednictwem instrumentu

e1ektronicznęgo,który Gmina udostępnia wobec podjęcia uchwały w tym zakresie na

dzisiejszej sesji.

Następnie Sekretarz Gminy omówiła projekt uchwały w sprawie uznatia

petycj i za niezasługującą na uwzględnienie.
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W dniu 5 marca \OZO r. Wójt Gminy Fałków zgodnie z właściwoŚcią przekazaŁ

PrzewodniczącemuRady Gminy w Fałkowie otrzyman4 w dniu 3 marca 2020 roku

petycję od Pani Marioli Koniecznej prowadzącej firmę Marlla-Med. Centrum Zdrowia

i Rehabilitacji w Czermntę ul. osnowa99A,26-260 Fałków w sprawie uruchomienia

. linii komunikacyjnych lokalnego transportu zbiorowego w taki sposób, aby Środki

transportu zaffzymywały się taprzystankach w umiejscowionych w Częrmnieprzy

ulicy osnowa 99 przy budynku, w którym prowadzi działaltość Pani Mariola

Konieczna umożliwiając w ten sposób dojazdpacjentom dolękarza podstawowej

opieki zdrowotnej lub na zabtegirehabilitacjileczniczej od poniedziałku do piątku w

godzinachod 8.00 do 18.00.

Przewodniczący Rady Gminy skierował przedmiotową petycję do Komisji Skarg,

Wniosków i Petycji celem jej rozpatrzenia.

Na posiedzeruvw dniu |7 marca2020 roku Komisja dokonała analtzy petycji

uztaj ąc j ą, j ako niezasługuj ącą na uwzględnienie.

Komisja wskazała, ze Gmina Fałków realtzując zadaniawłasne w zakresię ochrony

zdrowia wynikające z ustawy o Samorządzie gminnp Zorgafiizował'a dIa

mieszkańców Gminy Fałków podstawow4 opiekę zdrowotną w Fałkowie i w

Czermnie w ramach dzlałalności Publicznego Zal<ładu opieki Zdrowotnej.

Zuwagina fakt, Że gmlrtama obowiązekwyznaczyc miejsca gdzie mogą się

zatrzymywaÓ przewoźnicy wykonujący transport zbiorowy, na wniosęk mieszkańców

ulicy osnowa 99 w Częrmnie w okolicy budynku, w którym prowadzi działaltlość

Panf Mariola Konieczna zostat zlokalizowany taki przystanek.

Gmina rea|lzujqc zadaniapubliczne przęzl7aezanaten cel środki publiczne' azatem

nie moze finansowaćb4dŹwspomagaÓ działalności gospodarczej prowadzonej przez

podmioty spozasęktora finansów publicznych w tym prowadzonychprzez osoby

flzyczne, a jak wynika z treści petycji przewoźnik realizuj qcy przewozy na terenie

Gminy Fałków zaZmlar(ę wnioskowanych kursów zaŻ4dat. dopłaty.

Nie ma przeszkod. aby prowadząca dziaŁa\tość Marlla-Med. CentrumZdrowtal'

Rehabilita cji zorgantzował przewozy swych klientów we własnym zakresie .
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W sytuacji gdyby Gmina finansowała organizację transportu w sposób wnioskowany

w petycji naruszał'aby ustawę o finansach publicznych oraz niezasadnie uszczuplałaby

Środki publiczne aztymwiąie się odpowiedzialność organu wykonawczego Gmtny z

tytutu naruszenia dys cypliny fi nans ów publicznych.

Ad.pkt.ó.

W związlłl zę zręalizowanięm porządku Przewodniczący Komisji podziękował

wszystkim zaudział. t zalnr'llrrął' posiedzenie.

Na tym protokół zakonczono.

Protokołowała:

PRZEWODNICZACY
Hl;j'8rr,ffi*n'*:'

i ,/ł
Bffis{aw Bartos

,tNsPĘ$ToB,
d2\

trrena Eowicka
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